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Milí spoluobčané, vážení čtenáři, 
vítejte v měsíci, na jehož konci tady bude konečně 

jaro! Letos si příroda prý nastavila budíka na pondělí 
20. března, krátce něco před půl jedenáctou večerní. 
Z hlediska počasí je ten kratičký okamžik přechodu 
ze  zimy do  jara dost nezřetelný, ale není od  věci 
vědět, že od  určitého bodu si už můžeme 
optimisticky pomyslet: „Je tady jaro!“ Jaro, které jsme 
očekávali toužebněji než v minulých 
letech. Vždyť letos jsme ze zimy měli 
všichni obavy. Před rokem vypukla 
barbarská invaze putinovských vojsk 
na Ukrajinu. Museli jsme se postarat 
o  mnoho válečných uprchlíků , 
moskevský režim se  navíc pokusil 
v y u ž í t s v é h o e n e r g e t i c ké h o 
postavení jako zbraně proti nám 
a dalším evropským zemím. To tlačilo 
ceny energií, zboží a  služeb vzhůru, 
vládne všeobecná nejistota, jak bude 
vypadat nejbližší budoucnost. K tomu se inflace šplhá 
k  dosud nevídaným hodnotám. Musíme být 
připraveni na to, že nás zřejmě zasáhne i ekonomická 
krize. Rozhodně nás to bude stát část našeho 
blahobytu, na který jsme si v posledních letech zvykli 
jako na něco samozřejmého. Přitom není jednoduché 
soustředit se  na běžnou práci, když jsme neustále 
pod tlakem negativních zpráv. V polovině února, kdy 
tyto řádky vznikají, se  dá říct, že danou situaci 
s problémy zvládáme. Není to nic lehkého, to dobře 
vím, mnozí z nás mají napjatý rozpočet doposud. Ať 
je to ten rodinný, či firemní, nebo nakonec i rozpočet 
městyse. Přes to všechno se dá říct, že jsme všichni 

silnější a odolnější, než jsme si sami mysleli. A  to je 
přece velmi dobrá zpráva, proto si nenechme kazit 
náladu katastrofickými scénáři, ale naopak buďme 
optimističtí k  novým zítřkům, protože v  jarním čase 
mnohé zase a znovu začíná, což se může zdát jako 
nejvhodnější doba se  do něčeho nového pustit. 
Možná to znáte „Ten pocit“, že něco chcete, 
po něčem toužíte a pořád to odkládáte. Přitom víte, 

že byste to zvládli, ale vymlouváte 
se  na všechno možné - nejčastěji 
na  čas, alespoň já to tak mám. Tudíž 
Vám přeji vykročit do  jarních měsíců 
nabití novou energií, kterou můžeme 
využít k  tomu, abychom se  rozvíjeli 
a  rostli jako lidé. Nebojme se  změn 
a  neváhejme jít za  svými sny, stát 
se  lepšími verzemi sebe samých. 
Vždyť i  blížící se  Velikonoce jsou 
svátky, které lidem přinášejí radost 
a naději. Symboly jako vajíčka, košíky 

s občerstvením a ozdobné větve značí pocit obnovy 
a  nových začátků. Nechť tedy společně prožijeme 
ten překrásný rozkvět přírody, ať sluneční paprsky co 
nejdř íve rozehřejí půdu pro naše nadšené 
zahrádkáře, děti si můžou začít užívat jarních 
radovánek a  všichni se  připravíme na  příchod 
velikonočních svátků. Zkrátka tak, abychom vše 
zvládli bez zbytečných „okolků“ dle svých představ…. 
Ještě jednou nám všem přeji krásné jaro a  veselé 
prožití Velikonoc…  

Ing. Tomáš Gergela, Váš zastupitel 

Úvodník

Od jara letošního roku dochází k  úpravě provozu 
víceúčelového hřiště u  MŠ, kde byl zaveden online 
rezervační systém. Občané si mohou z  pohodlí 
domova rezervovat hřiště pro sportovní klání. Zároveň 
hřiště již nebude uzamčeno a  je možné jej tak mimo 
zarezervované hodiny využívat veřejností zdarma. 
Veřejnost si může na počítači nebo mobilním telefonu 
zkontrolovat, jestli je hřiště volné a  následně může 
vyrazit si například házet na  basketbalový koš. 

Z  důvodu zabránění vandalismu, který se  bohužel 
v  Pozlovicích stále vyskytuje, bude prostor 
monitorován kamerovým systémem. Rezervační 
systém naleznete přímo na  úvodní straně webových 
stránek městyse Pozlovice. 

Obdobný rezervační systém jsme zavedli i  pro 
víceúčelový sál v  budově úřadu městyse a  dále pro 
výletiště u fotbalového hřiště. 

Ing. Pavel Coufalík, Ph.D.

Změny v provozování víceúčelového hřiště 
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Asi znáte ten okamžik, kdy nějaké místo dobře 
znáte, nějaký čas se do něj nepodíváte a po několika 
letech se zase vrátíte. Někdy si řeknete, že je vše při 
starém a  nostalgicky vzpomínáte. Někdy naopak 
člověk přijede a pozoruje, co vše se změnilo.  

A  tak i  v Pozlovicích snad pozitivně překvapíme 
krajánky změnami ve veřejném prostoru, které máme 
v plánu v  roce 2023 realizovat. Hlavní investiční akcí 
roku bude rekonstrukce ulic Nivy I  a II, které budou 
upraveny do  režimu obytných zón, ve  kterých má 
převládat pobytová funkce nad funkcí dopravní. 
Zjednodušeně např. hraní her na  ulici by mělo být 
normální a  bezpečné. Automobily mají maximální 
povolenou rychlost 20  km/h. Zahájení rekonstrukce 
plánujeme po  Velikonocích, kdy nejprve zahájíme 
rekonstrukci ulice Nivy II a  následně po  dokončení 
se pustíme do ulice Nivy I, ve které bude v předstihu 
provedena rekonstrukce vodovodu spol. VaK Zlín. 
Obyvatele obou ulic budeme o průběhu realizace včas 
informovat. Další akcí, jež se v letošním roce rozběhne, 
je kabelizace nízkého napětí a  veřejného osvětlení 
v ulici Pod Větrníkem, kterou městys Pozlovice plánuje 
realizovat společně se  spol. EG.D., a.s. V  uličním 
prostoru zmizí nadzemní vedení, které se  schová 
do země. Doporučuji tedy do ulice zajít a podívat se na  
tzv. před a  po, protože člověk často zapomíná, jak 
vypadala velká část městyse s nadzemním elektrickým 
vedením. Současně budou v  rámci výkopových prací 
připoloženy i  chráničky pro budoucí optickou síť. 
K dalším akcím, které by mohly proběhnout v letošním 

roce, patří i rekonstrukce polní/lesní cesty přes Větrník. 
Jedná se  o  úsek mezi ul. Podhradská po  vyhlídkové 
lehátko ve Dvořiskách, kterým prochází zároveň modrá 
turistická značka ve  směru zříceniny hradu Starý 
Světlov. Rekonstrukce za více než 20 mil. Kč by měla 
být hrazena z  prostředků Státního pozemkového 
úřadu. Zároveň se  snažíme projekčně a  finančně 
připravovat další stěžejní projekty. Rekonstrukci 
víceúčelového sálu v  budově Úřadu městyse 
Pozlovice, sportovní areál, cyklostezku mezi MŠ 
a  fotbalovým hřištěm nebo rekonstrukci ulice 
Ludkovická. O  těchto i  dalších projektech se  více 
dozvíte v  dalších vydáních Pozlovského občasníku 
nebo na  webových stránkách městyse v  sekci 
Realizované a připravované projekty.  

Ing. Pavel Coufalík, Ph.D.

Investiční akce roku 2023

Řada z Vás pravděpodobně zaznamenala přechod 
na  nové komunikační nástroje. Vše začalo instalací 
elektronické úřední desky, která slouží i  jako infopoint 
v  případě uzavřeného informačního centra. Dále byl 
na  počátku letošního roku 
spuštěn nový web, který 
následně doprovázela i  nová 
mobilní aplikace. Ještě j i 
n e m á t e? Ta k n e v á h e j t e 
a  s t á h ně t e s i d o  s výc h 
chytrých telefonů aplikaci 
„Obecní síť“. Už Vám neutečou 
připravované kulturní akce 

a  události. Zároveň nám můžete prostřednictvím 
aplikace odeslat podnět, nahlásit závadu nebo 
například vložit video, které bude po  schválení 
puštěno v  rámci infokanálů v kabelové televizi. Právě 

poslední na  řadu p ř iš la 
i  modernizace zmíněného 
infokanálu. Věříme, že si 
na nové komunikační nástroje 
zvyknete a ty přispějí zejména 
k lepší informovanosti. 

Ing. Pavel Coufalík, Ph.D.

Komunikace vůči veřejnosti
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Vypalování porostu a pálení odpadu
V minulém roce jsem byl dotázán, za  jakých podmínek 

je možné pálit traviny a  jak je to s rachejtlemi. Pro nejlepší 
objasnění problému pálení si dovoluji vybrat pasáže 
z webových stránek HZS, kde je to všechno velmi dobře 
popsáno. 

Jaro je pro mnohé z nás krásné období roku. Všechno 
kolem kvete a  voní a  lidé se  s  vervou pouští do  jarního 
úklidu na  zahradách. Je však třeba mít na  paměti, že 
neopatrným jednáním při pálení listí, trávy a  jiného 
biologického odpadu může vzniknout požár. Jeho zvýšené 
riziko bývá v  některých letech ještě umocněno suchou 
zimou. 

Ze zákona č. 133/1985 Sb., o  požární ochraně vyplývá 
všem fyzickým, právnickým a  podnikajícím fyzickým 
osobám povinnost, počínat vždy takovým způsobem, aby 
nevznikl požár, a  v případě jeho vzniku učinit nezbytná 
opatření proti jeho šíření. Dále je v  tomto zákoně 
stanoveno, že fyzická osoba nesmí provádět vypalování 
porostů, jinak se  dopustí přestupku (lze uložit pokutu 
do výše 25 000 Kč), právnická a podnikající fyzická osoba 
nesmí provádět vypalováni porostů (lze uložit pokutu 
do  výše 500  000  Kč). Vypalováním porostů rozumíme 
plošné ničení trávy, plevele či křovin např. rostoucí kolem 
plotu, křoví nebo rákosí u rybníka pomocí ohně a podobně. 

Pálení biologického odpadu (např. větví, listí, shrabané 
suché trávy či jiného rostlinného materiálu, nikoli však 
pneumatik, nebezpečných látek atd.) je možné provádět 
na bezpečném místě. Fyzické osoby nemusí pálení odpadu 
hlásit, podnikající fyzické a  právnické osoby jsou povinny 
pálení odpadu předem oznámit. Jelikož je kouř zdaleka 
vidět, doporučujeme všem osobám, aby pálení předem 
oznamovaly, a  tím předešly 
z b y t e č n é m u v ý j e z d u 
jednotky požární ochrany. 
O h l á s i t p á l e n í j e 
nejvhodnější na  webových 
s t r á n k á c h p ř í s l ušn é h o 
hasičského záchranného 
sboru kraje. Tím je pálení 
evidováno operačním a  inf. 
střediskem, které v  případě 
oznámení požáru v čase a v 
blízkosti místa, kde bylo 
nahlášeno pálení, ověř í 
s  k o n t a k t n í o s o b o u 
uvedenou v  oznámení, zda 
došlo opravdu k  požáru či 
probíhá pouze nahlášené 
p á l e n í . E v i d e n c e 
na  webových stránkách slouží jen pro možnost ověření 
místa pálení s možným nahlášením požáru, nikoli pro jeho 
povolení. 

V  zájmu bezpečnosti své, druhých osob, majetku 
a  životního prostředí proto při pálení biologického odpadu 
dodržujme tato pravidla: 
• pro pálení vyberme bezpečné místo v  dostatečné 

vzdálenosti od obytných nebo hospodářských objektů, lesa 
(alespoň 50 m od jeho kraje), stohů, seníků nebo polí, 
• velikost hromad biologického odpadu volme tak, aby vše 
shořelo během doby, kdy je na místě přítomen dozor, 
• při náhlém zhoršení počasí – silném větru – pálení ihned 
přerušme a oheň uhasme, 
• místo pro pálení důkladně ohraničme a oddělme od okolí 
například pomocí kamenů nebo ho izolujme pruhem 
širokým nejméně 1  m, kde budou odstraněny hořlavé 
materiály až na zeminu, 
• místo spalování zabezpečme dostatečným množstvím 
hasebních látek, 
• oheň nerozdělávejme pomocí vysoce hořlavých látek typu 
benzin, nafta či líh, použijme k  tomuto účelu určené 
podpalovače, např. PE-PO, SOLO a jiné, 
• místo pálení opusťme až po úplném uhašení ohně, 
• po  dobu 5 dnů nebo do  vydatného deště místo pálení 
pravidelně kontrolujme, 
• zkontrolujme, zda nejsou příjezdové cesty vedoucí 
k místům spalování zataraseny, 
• osoba mladší 15  let nemůže biologický odpad spalovat 
bez přítomnosti osoby starší 18  let, která je spalováním 
pověřena, 
• pálení nesmíme provádět za větrného počasí a v období 
dlouhotrvajícího sucha. 

Mějme na paměti, že povinnosti občanů a firem v  této 
oblasti stanoví i další zákonné normy, např. zákon o ovzduší, 
zákon o  lesích, zákon o  odpadech nebo vyhlášky 
jednotlivých obcí. 

V případě, že se oheň vymkne naší kontrole, ihned bez 
zaváhání volejme hasiče prostřednictvím tísňových linek 112 

n e b o 1 5 0 . S e b e m e n š í 
podcenění situace může vést 
n e j e n k e  z n a č n ý m 
materiálním a  ekologickým 
škodám, ale mnohdy bohužel 
i  ke  ztrátám na  lidských 
ž ivotech (zdroj : ht tps: / /
www.hzscr.cz). 
Stránky pro hlášení pálení 
najdete na  adrese https://
paleni.izscr.cz/ a  je zde také 
možnost nahlásit i ohňostroj. 
Pro naši obec platí navíc 
určitá omezení, daná obecně 
závaznou vyhláškou. Co 
se  týká ohňostrojů, touto 
problematikou se  zabývá 
OZV č. 1/2008, omezující 

použití pyrotechniky v centru obce.  
Vyhláška z  roku 2008, která omezovala spalování 

suchých rostlinných materiálů na  určité dny, byla zrušena 
OZV č. 3/2013, což znamená, že v současné době je možné 
pálit kterýkoliv den v  týdnu. Nicméně by měl být pálen 
pouze suchý biologický odpad anebo lze odvézt tento 
odpad do sběrného dvora ke zkompostování. 

zdroj: https://www.hzscr.cz

https://www.hzscr
https://www.hzscr.cz/clanek/jarni-uklid-zahradek-vypalovani-porostu-a-paleni-odpadu.aspx
https://www.hzscr.cz/clanek/jarni-uklid-zahradek-vypalovani-porostu-a-paleni-odpadu.aspx
https://paleni.izscr.cz/
https://paleni.izscr.cz/
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Mezi takové články patří i  ten, který zakládá povinnosti 
každého občana podílet se  finančně na  uhrazení různých 
poplatků, daní, splácení půjček apod. Ale k  tomu, abychom 
všichni mohli fungovat jako společnost, musíme mít 
povinnosti a  ne jen práva. Chodí-li člověk do  obchodu, 
nakupuje, zboží vybalí, obsah zkonzumuje nebo jinak využije, 
pak vznikají odpady. A  s tím spojené náklady na  jeho 
likvidaci. Částka ve výši 600 Kč na občana od 6 do 69  let, 
k  tomu 4 žetony, je stanovená v  rámci Obecně závazné 
vyhlášky a  jej í výše zůstává stejná jako v  roce 
2022 se splatností do 31. 3. 2023. Snaha přispívat k lepšímu 
využití tříděných odpadů, recyklovat je v  rámci našeho 
odpadového systému a  využívat tzv. žetonový systém, 
o  kterém již psal pan starosta v minulých vydáních, by nás 
měla nabádat k tomu, abychom třídili komodity jako je plast, 
kov, sklo, papíry. Tak jako neseme do obchodu vrátit „pivní 
flašky“, tak bychom se  měli naučit brát jako samozřejmost 
třídit využitelné odpady.  

Pokud se nám zdá zbytečné platit za svého psího miláčka 
„Poplatek ze psů“ ve výši 300 Kč za 1 psa (osoby nad 65 let 
platí 200 Kč, na  vyčleněných samotách 50 Kč), zákon nám 
umožňuje zvýšit částku až na 1500 Kč za psa. Nákupy sáčků 
na  psí exkrementy jsou rok od  roku dražší. Sáčky jsou 
umístěny na několika místech v obci. Zaměstnanci služeb je 

pravidelně doplňují, ale nedokáží ohlídat, aby je okamžitě 
doplnili v případě, že byl „vyškubnut“ celý svazek sáčků. 

Poplatek z pobytu je zavedený ve většině rekreačních či 
lázeňských oblastech. Týká se  i  nás a  je stanoven ve  výši 
40 Kč na osobu starší 18 let. Zákon umožňuje cenu navýšit až 
na 50 Kč. Výtěžek z  tohoto místního poplatku je investován 
do udržovaní čistoty v obci, úklidu, zimní údržby a  likvidace 
odpadů v rekreační zóně přehrady, opravy a údržby majetku, 
odstraňování následků vandalismu apod.  

Obecně závazná vyhláška (OZV) o  místním poplatku 
za  užívání veřejného prostranství a  Tržní řád řeší otázku 
prodeje na  místech, která jsou k  tomuto účelu vymezena 
a platí jak pro fyzické osoby, tak pro právnické.  

Tak, jak skokově letí nahoru cena za běžné potraviny či 
energie u našich domácností, tak i náklady městyse výrazně 
vzrůstají. Pořizování strojů, jejich údržba a  koneckonců 
i pouhé dočerpání pohonných hmot, nemá klesající tendenci. 
I pořádání různých akcí např. vítání občánků, setkání seniorů, 
dárkové tašky pro seniory, pořádání kulturních akcí i v rámci 
jednotlivých složek – kdy obec poskytuje a  tím de facto 
bezúplatně dá k dispozici své prostory či zaplatí energie, je 
nutno považovat za náklady, které se musí zaplatit. Nic není 
zadarmo. …… a pak se ptá, kam jdou všechny peníze získané 
z poplatků, které obci odvádějí.  

Romana Zemková

Článek, co nikdo nečte a pak ….

Klub seniorů
Na loňském listopadovém posezení seniorů u  Ogara 

vzešel nápad, proč nezaložit Klub seniorů v naší obci, který 
b y i n i c i o v a l t u t o věko v o u k a t e g o r i i 
ke  společným vycházkám, výletům do  okolí, 
prohlídkám nebo jen k posezení v multifunkční 
místnosti městyse Pozlovice. 

Tato posezení a  popovídání začínáme 
několika minutami cvičení při hudbě pod 
vedením p. Nakládalové, která má zkušenosti 
s  touto formou relaxace z bývalého pracoviště. 
Je to příjemné zpestření našich schůzek a nám 
všem toto cvičení pomáhá po  stránce fyzické 
i psychické. 

21.  2. 2023 jsme absolvovali s  hojným 
počtem lázeňských pacientů a  místních 
prohlídku lázeňského domu Valaška, doplněnou 
zajímavým komentářem o všech okolních vilách 
v tzv. Pražské čtvrti, včetně vily Kancnýřka. 

Protože bylo celkem chladné počasí, závěr prohlídky nám 
zpříjemnil horký punč v Pizzerii Bludička. 

V  dalších týdnech plánujeme vycházku okolo naší 
přehrady s  holemi Nordic Walking při nichž máme šanci 

posílit a  zlepšit pohyblivost, která mnohým z  nás již dělá 
problémy, a tak je nejvyšší čas s tím něco dělat. 

Koncem dubna se  těšíme na  posezení s Country 
skupinou v  restauraci U Koňa v Luhačovicích. Těšíme se na 
Vaši účast s dobrými nápady… 

vedení Klubu seniorů
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Dvanáct měsíců uběhlo jako voda v  potoce 
(samozřejmě ne v  tom pozlovském) a  většina členek ČSŽ 
Pozlovice míří „Na  konec světa“. Již druhým rokem 
se útočištěm výroční schůze stává hospůdka na Podhradí, 
kde se  nás schází úctyhodných 28 členek a 2 nové 
zájemkyně, které naše činnost natolik nadchla, že by se do 
spolku chtěly přidat. 

Sotva všechny dosedáme na  svá místa, už nás vítá 
předsedkyně svazu Jaruška Bednaříková pár úvodními 
slovy a přeje všem dobrou chuť k večeři, kterou připravila 
jedna z  děvčat – Martička Vlková. Poté už následuje 

„oficiální“ zahájení 16.  výroční schůze ZO ČSŽ Pozlovice, 
kdy předsedkyně všechny přivítá a  představí program 
schůze. 

Jedním z prvních bodů je blahopřání našim jubilantkám, 
čehož se ujímá jako vždy Radka Nášelová a postupně přeje 
Áji Hájkové, Hance Krajíčkové, Hance Veselské a „na dálku“ 
Ivance Zábojníkové. Po  přípitku a  bujarém „živijó“ už 
následuje Zpráva o  hospodaření a  Zpráva revizní komise 
za  rok 2022, která atmosféru natolik rozvolní, že přijímání 
nových členek probíhá v naprosté rodinné pohodičce. Nové 
členky – Sandra Zapletalová a  Kateřina Kučerová – 
přicházejí do  spolku nejen snížit věkový průměr, ale také 
jako mladé, perspektivní a plné sil a nápadů. Děvčata, tak 
tfuj, tfuj – ať se vám u nás nejen daří, ale hlavně líbí! 
Poté už následuje tolik očekávaný bod s  plánem činností 
pro letošní rok – opět nás toho čeká spousta (to už nikoho 
nepřekvapuje). O víkendu 17. a 18. března budeme pomáhat 
s  Koštem slivovice a  ochutnávkou medu. Poslední 
dubnovou neděli bychom se s vámi se všemi chtěly potkat 
při 21.  sletu čarodějnic u  fotbalového hřiště – na  výletišti, 
které bychom rády „rozsvítily“ – jelikož letos budeme hledat 

tu NEJ světýlkovou čarodějnici. V  květnu si společně 
vyšlápneme za  zdravím a  červen si necháme volný pro 
přípravu akce pro děti „Z pohádky do pohádky“, která by 
se  měla uskutečnit v  září (termín této akce bude ještě 
upřesněn). V  září nás nečeká nic jiného než proslulý 
Č a r o z á j e z d . K o l e k t i v p o j e d e m e u t u ž i t 
k  „bratrům“ na  Slovensko, do  Vysokých Tater. Dle 
programu, který nám naše Vlaďka Janíkova nastínila, nás 
čekají „fakt krásný panoramata, táto.“ Listopad se  ponese 
v  tradiční vůni perníčků – jejich pečení a  zdobení, 12. 
Perníčkový den a  již tradiční rozsvěcování vánočního 

stromečku v  centru městyse. V  prosinci bychom se  rády 
vydaly do matičky Prahy za kulturou. Plány máme opravdu 
velké a diáře našlapané akcemi, tak doufejme, že nám je 
nikdo a nic nepřekazí. 

Posledním bodem schůze byla diskuze, kde jsme 
se  vrátily k  akcím a  dalším věcem, které potřebovaly 
podrobnější rozbor. 

Všudypřítomný ruch a  šum nasvědčoval tomu, že 
setkání proběhlo v přátelské a uvolněné atmosféře – prostě 
tak, jako když se  v  dnešní uspěchané době setkáte 
s někým, koho rádi vidíte, posedíte nad skleničkou a něčím 
dobrým na  zub a  splknete o  věcech, na  které při 
každodenním setkání nemáte čas a někdy ani chuť – prostě 
taková páteční pohoda. 

Za celý náš svaz Vám všem přejeme pohodu nejen 
v  páteční večery, ale i  každý jiný den a  nezapomeňte 
chystat světýlka, baterky, centrály, … ať se  nám to naše 
„malé“ výletiště podaří v neděli 30. dubna pořádně rozsvítit! 

Lucie Turčyn Kalinová

Rozsvítíme výletiště?! 
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Vážení spoluobčané, začal již třetí měsíc nového roku, 
nicméně dovolte mi prosím, informovat Vás o činnosti SK 
Pozlovice za  rok již uplynulý, tedy rok 2022. Po dlouhém 
období různých omezení kvůli koronaviru bylo již možné 
plnohodnotně se  věnovat našemu poslání, tedy zajištění 
sportovně-kulturní činnosti v městysi. 

V  únoru jsme nejprve uspořádali, kvůli omezením 
dlouho odkládanou, valnou hromadu sportovního klubu, 
kde si členové spolku zvolili nového předsedu a  nový 
výkonný výbor. Za  svou dlouhodobou činnost byl 
odstupující předseda Stanislav Jurák st. oceněn čestným 
předsednictvím. Do  spolku byl přijat nový oddíl ledního 
hokeje, naopak pro dlouhodobou nečinnost byl zrušen 
oddíl KVS (Klub vytrvalostních sportů). Počet oddílů SK 
se  tedy nezměnil, zůstává nadále (v  poměru k  velikosti 
městyse a  přilehlých obcí) na  nádherném číslu osm 
aktivních oddílů. Dlouhodobé soutěže hraje oddíl fotbalu, 
ledního hokeje a šachu, který nedávno postoupil z okresní 
soutěže zpět do krajské. 

Jednou z  hlavních náplní naší činnosti je práce 
s mládeží. Jsem nesmírně rád, že se v našich řadách našli 
členové, kteří se  starají o  chod mládežnických družstev 
napříč celým sportovním spektrem SK Pozlovice, převážně 

však ve  fotbalu a  volejbalu. Bez těchto dobrovolníků 
bychom si nemohli vychovávat naše nástupce a  touto 
formou jim děkuji. Rok 2022 před nás postavil také novou 
výzvu a to začlenění dětí se zájmem o sport z uprchlických 
rodin z Ukrajiny mezi domácí mládež. I toto se po nějakém 
čase podařilo a  jsme rádi, že i  touto formou můžeme 
ulehčit jejich starostem. 

Nyní již přikročím k rekapitulaci významných akcí, které 
jste měli možnost zažít nebo navštívit. Již v lednu se konal 
volejbalový turnaj v tělocvičně. Následovala již zmiňovaná 
valná hromada v  únoru a od  začátku dubna začala jarní 
čá s t f o t b a l o v ý c h u t k á n í o k r e s n í h o p ře b o r u 
a mládežnických turnajů. Do konce března jste také měli 
možnost navštívit mistrovská utkání oddílu stolního tenisu, 
který sic hraje pod hlavičkou Luhačovic, je složen 

z  významné části ze  sportovců z  Pozlovic a  své zápasy 
hraje v pozlovické tělocvičně. 

Po ukončení sezony pozlovický fotbalový oddíl 
na konci června uspořádal hudební veselici na fotbalovém 
hřišti, která byla následována v  prvním červencovém 
týdnu největší akcí SK Pozlovice v  roce 2022, a  to 
oslavami 101  let založení prvního sportovního spolku 
v Pozlovicích. Přátelské setkání sportovců, jejich příznivců 
a  podporovatelů několika generací bylo doprovázeno 
příjemným počasím, byť jsme byli připraveni i na deštivou 
variantu. Do majetku SK jsme pořídili velkokapacitní stany, 
abychom nebyli tolik závislí na  rozmarech počasí, 
minimálně do  vybudování sportovně kulturního areálu 
za fotbalovým hřištěm. 

V  letní přestávce jste pak mohli navštívit benefiční 
fotbalový turnaj, kterého se účastnili sportovci z Pozlovic, 
Podhradí, Řetechova i Luhačovic a který ovládlo mužstvo 
„starých pánů“ z  Pozlovic. Následovalo zahájení nové 
sezony fotbalových soutěží a  na  konci září také nová 
sezona soutěží šachu, hokeje a  stolního tenisu. Pro 
veřejnost byl fotbalovým oddílem zorganizován 
nohejbalový turnaj, který se  mimořádně vydařil a  utkání 
probíhala až do pozdních večerních hodin. 

Ve druhém říjnovém víkendu SK Pozlovice uspořádal 
tradiční zájezd, tentokrát na  Vysočinu. Více o  zájezdu 
najdete v  dalším článku. V  listopadu jste mohli 
zaznamenat druhý volejbalový turnaj v  tělocvičně a  po 
(doufám), pokojně strávených vánočních svátcích byl 
sportovní rok 2022 ukončen dnes již tradičním 
silvestrovským turnajem ve stolním tenisu. 

Toliko k přehledu hlavních aktivit pro sportovce i pro 
Vás, naše spoluobčany. Věřím, že nás letos čeká spousta 
sportovních i  kulturních zážitků, hodně příležitostí, kde 
se budeme moci spolu setkat a pobavit. Přeji Vám krásné 
jarní dny, dobrou náladu a hlavně zdraví. 

Pavel Žmolík, předseda SK Pozlovice 

SK Pozlovice v roce 2022 v kostce 
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let počet obyvatel % let počet obyvatel %

0 - 9 127 10,1 50 - 59 180 14,3

10 - 19 137 10,9 60 - 69 166 13,2

20 - 29 138 10,9 70 - 79 133 10,5

30 - 39 146 11,6 80 - 89 42 3,3

40 - 49 185 14,7 91 - 99 7 0,6

Ve dnech 8. – 9.  10.  2022  se  uskutečnil tradiční 
dvoudenní zájezd. 

Plavbou po  Dalešické přehradě, s  ne zrovna jasným 
slunečným počasím, jsme započali „Zájezd se  Sokolem“. 
Kapitán lodi nás obohatil o  historii této přehrady 

a  ve  stejnojmenném pivovaru (Dalešice) jsme ochutnali 
i zdejší produkovaný chmelový mok. Na malém náměstíčku 
přímo v pivovaru, při lahodném pivečku, se  rozvíjela debata 

ohledně filmu Postřižiny, který se  zde filmoval. Někteří si 
připomněli fragmenty z  tohoto filmu v  muzeu. Zakoupené 
dárkové balení piva skončilo i v našich taškách jako „vítané“. 
Jaroměřice nad Rokytnou, kde jsme si prošli zámecký park 
a zahrady, bylo dalším cílem cesty a taky místem, které nám 

poskytlo nocleh. A  jako správní sportovci jsme si 
večer zpestřili bowligovým turnajem se  společnou 
zábavou. 
Neděle patřila městu Třebíč. Spousta památek, 
některé z  nich zapsané na  seznamu kulturního 
dědictví UNESCO a  putování za  těmito památkami, 
nás přivedlo do  židovské čtvrti se 123 dochovanými 
stavbami, na  židovský hřbitov (který je největším 
židovským hřbitovem v  Česku) a  do  Bazaliky sv. 
Prokopa. Ostatní zajímavosti města si každý vybral 
podle zájmu. Ať už to byla procházka na  rozhlednu 
vodojemu na  Kostelíčku, prohlídka Borovinského 
železničního mostu, který je nazýván mostem 
sebevrahů nebo návštěva muzea Jaguárů. Spokojeni 
a  unaveni jsme se  setkali u  dobré kávičky 
se zákuskem. Kdo ví, co nás čeká v roce 2023? Ať už 

to bude cokoli, jisté je, že to bude akce společná, protože 
každý oddíl tvoří kolektiv a ten podniká společné aktivity! 

Romana Zemková, Renata Sęková

Zájezd SK Pozlovice

Oddíl žen při SK Pozlovice nabízí pravidelné cvičení 
v  tělocvičně v  pondělí (posilování a  protažení) a  ve  čtvrtek 
(powerjóga). V  letním období a  v příjemném podzimním 
počasí se organizují procházky s hůlkami po okolí Pozlovic. 

Na jaře 2022 členky – cyklistky vyrazily vlastními auty 
na dvoudenní zájezd do Mikulova. Kromě dvou cyklovýletů 
po okolí Mikulova, zvládly i výšlap křížovou cestou na Svatý 
Kopeček, prohlídku zámeckých zahrad a  ochutnávku 
dobrého vínka. 

Členky se zapojily do přípravy výstavy k Oslavám 100+1 
SK Pozlovice, kterou si se zájmem prohlédli nejen obyvatelé 
Pozlovic, ale i  návštěvníci, turisté a  další příznivci sportu. 
Fotografie, medaile, poháry i plno materiálů k četbě o sportu 
bylo příjemnou připomínkou sportování v minulosti i dnes. 

Závěr roku byl zakončen ve  velmi mrazivém počasí 
procházkou za vánočním punčem a svařeným vínem. 

Romana Zemková, Renata Sęková

Oddíl ženy SK Pozlovice v roce 2022

Věková strukura obyvatel Pozlovic
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Je tomu půl roku, co naši prvňáčci poprvé usedli 
do  školních lavic. Hned prvního září získali palubní 
lístek a  jako námořníci společně se  soví kapitánkou 
Jůlií, což je náš maskot, se vydali na společnou plavbu 
plnou poznání. Postupně se  učili, seznamovali a  i 
nadále budou se  vším, co má každý prvňáček umět 
a  znát. V  rámci vyučovacích hodin se  děti seznamují 
s  uč i vem formou různých metod, ze jména 

p r o s t ře d n i c t v í m d i d a k t i c kýc h h e r, p o m o c í 
individuálních, skupinkových či hromadných prací 
a  nechybí ani různé projekty. Takto výuka probíhá 
na školách téměř ve všech předmětech. V čem se však 
lišíme oproti většině škol, je výuka hodin českého 
j a z y k a . N aš i p r vňáčc i s e  uč í č í s t p o m o c í 
metody ,,Sfumáto“ – ,,Splývavé čtení“ aneb čtení pro 
všechny dě t i . A  co to vlastně Sfumáto je? 
Metodika ,,Sfumáto“ v  sobě obsahuje individuální 
přístup s  respektováním věkových zvláštností dětí. Při 
učení technikou ,,Splývavé čtení“ se zabrání dvojitému 
čtení, dítě čte plynule a s porozuměním. Nejdříve nás 
tedy čekalo tzv. předslabikářové 
období, které se  nazývá období 
OSBUA. V  rámci tohoto období 
se  děti seznámily s  prvními 15 
písmeny ve  všech tvarech. Děti 
nejdříve musely projít intonačním 
vývojem tak, že se naučily správně 
tvarovat a  barvit hlas a  naučily 
se  také peč l i vě vys lovovat 
jednotlivé hlásky. Seznámení 
s  každým písmenkem probíhalo 
v  rámci všech hodin, ale co bylo 
nejdů lež i tě jš í , vždy to by lo 
doplněno o prožitek. A  jak takové 

seznámení s  písmenkem vypadalo? Například, když 
se  děti učily písmenko ,,B“, navštívila je babička 
Boženka s  brýlemi a  v bačkorách a  přinesla balík 
s  baterkou, balónkem… ,,K“ děti navštívil v  tělocviku 
klaun Karlík v  károvaných kalhotách a  učil je kotouly 
a společně všichni cvičili s kruhy… ,,P“ do  třídy zavítal 
pošťák Pepa v pošťácké peleríně a přinesl dětem těsto 
na  pizzu a  perníčky, které jsme společně pekli. 

Nechyběla ani parádní pondělní 
pyžamková párty s  pohádkou, 
popcornem a s přípitkem, počítání 
s pavoukem… V hudební výchově 
zase zpíváme písničky na  dané 
písmenko, ve  výtvarce podle 
písmenek volíme téma, nechybí 
ani modelování, skládání, lepení 
písmenek. Ke  každému písmenku 
uspořádáme výstavku, kdy děti 
nosí předměty a obrázky. Všechno 
je doplněno o spoustu didakticích 
her. Trochu jiná byla i  příprava 
na  samotné psan í p í smen . 

Nejdříve bylo potřeba se  naučit soubor uvolňovacích 
cviků a  techniku ,,zatlač/povol“ a ,,světlo/stín“. Díky 
této technice se  nejenom dětem daří lépe psát, ale 
vznikají i  velmi krásné obrázky ve  výtvarné výchově. 
Metoda Sfumáto není pro nás žádnou novinkou. A co 
je pro nás nejdůležitější? Aby si děti osvojovaly 
vědomosti a dovednosti s  radostí, měly chuť získávat 
nové informace, aby je učení bavilo a do školy se vždy 
těšily.  

Mgr. Petra Brostíková, učitelka ZŠ Pozlovice 

Prvňáčci a metoda SFUMÁTO
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Letošní školní rok jsme chtěli dětem z ptáčkové třídy 
trochu zpestřit, a  tak jsme rozhodli, že v  rámci třídního 
vzdělávacího programu s  názvem "Krok za  krokem 
se  sovičkou Rozárkou celým školním rokem" zavedeme 
od září pro děti celoroční zápisník neboli tzv. Putovníček 
sovičky Rozárky. Tento projekt spočívá v  tom, že 
po domluvě s dětmi si vždy v pátek zvolené dítko odnese 
Putovníček domů a  vše, co o  víkendu prožije, zapíše 
s  rodiči do  deníčku, vlepí fotografie, vstupenky 
z  navštívených míst nebo nakreslí obrázek. Aby byl pro 
děti tento víkendový "úkol" více zajímavý, nechali jsme 
zhotovit háčkovanou sovu Rozárku, kterou si děti berou 
s  sebou na  víkend ke  své rodině, na  výlety, můžou s ní 
spát nebo si hrát. V  pondělí Putovníček děti přinášejí 
do  školky a  společně si čteme a prohlížíme, kam všude 
se sovička Rozárka podívala a  jak si víkend užila. U dětí 
se  Putovníček velice osvědčil a  oblíbily si jej. Je vždy 
velmi těžké vybrat někoho, s kým sovička víkend prožije, 
protože zájem vzít si roztomilou Rozárku domů je velký, 
ale na  každého z  dětí se  během roku určitě dostane. 
Projekt slouží pro děti jako taková menší příprava na školu 

v  podobě malého domácího úkolu a  také vede děti 
ke  spolupráci s  rodiči, kteří dětem pomáhají zážitky 
do Putovníčku zapisovat. Tímto bychom Vám, milí rodiče, 
chtěli poděkovat za  ochotu, váš čas strávený nad 
zapisováním a  také za  skvělé tipy pro nás i  ostatní děti 
na výlety. 

Natálie Koníčková, učitelka MŠ Pozlovice

Putovníček sovičky Rozárky

Významná životní jubilea II. čtvrtletí 2023 

Kovaříková Jana                  70 let 
Hamplová Dáša                  70 let 
Kuželová Olga                   70 let 
Jurák  Josef                    75 let 
Roubalíková Marcela                75 let 
Hetmer Jan                     80 let 
Kotrlová Klára                   83 let 
Vávra  Alois                     85 let 
Mikulčíková Marie                 86 let 
Dolinay Viliam                   87 let 
Hájková Ludmila                  87 let 
Malaníková Stanislava               89 let 
Václavíková Jindřiška                89 let 
Sedlářová Marie                   90 let 
Valášková Jana                   90 let 
Kolář Alois                      90 let 
Krčméryová Elena                  91 let 
Martincová Vlasta                  92 let 
Bednařík František                  93 let 
Matulík Oldřich                   93 let 

Naše řady opustili 

Jaroslav Bartončík                  80 let 
Lenka Ryšková                    71 let 
František Pokorný                 82 let 

Vítáme mezi námi nové občánky 

Martin Máčala               Podhradská 76 

Společenské akce 
Zápis do 1. třídy ZŠ Pozlovice                            24. dubna 

21. Slet čarodějnic                                              30. dubna 

Sportovní den ZŠ Pozlovice          16. června 

Taneční zábava SK Pozlovice         23. června 

Pouť ke sv. Anně               23. července

Společenská kronika
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Farní pouť do Říma - 5. - 10. 3. 2023


